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El senyor president:

 Sí, senyor Marí, quan vullga .

El senyor Marí Malonda:

 Mire que le tengo aprecio y cariño pero se lo voy a decir 
igual de claro: y se ha fumado un puro . (Rialles) Es decir, o 
sea, me ha dicho en una frase nada, es decir, se lo conté, le 
conté claramente lo que había sucedido, y otra cosa es que 
a usted le incomode o que no le guste hablar de esto . Pero, 
¡vamos!, estamos hablando del cumplimiento de la ley, del 
cumplimiento de la ley .
 Mire, mi amiga Mónica nombra mucho a Benedetti, la 
síndica también; yo voy a permitirme leer quince renglones 
de un señor al que le tengo muchísimo respeto, al que conocí 
en otro partido político y que hablaba sobre todo esto, de 
ley y de símbolos, que es el señor Fernando Savater, que 
entenderá usted también que no es –creo– sospechoso de ser 
una persona rancia ni nada por el estilo (remors), bueno . Y 
decía de forma casi textual que la ley, que las democracias 
aparecen para zanjar discursos y no para dar comienzo a 
las discusiones; y decía que se debate antes de la ley, luego 
todo el mundo tiene que atenerse a esta ley; decía que los 
símbolos, que hay gente que siente mucha emoción por la 
bandera o el himno, otros sentimos menos, dice «cuando 
uno defiende la bandera no lo hace porque quiere ver tantas 
banderas o de forma estética una banderola sino porque uno 
sabe que esas banderas representan a lo que le va a defender, 
lo que va a defender son sus libertades», y añadía «el que 
no quiere poner la bandera es que no va a querer defender 
mis libertades sino que las va a conculcar» . ¿Sabe usted por 
qué? Porque no respeta la ley . Y yo a lo que les invitaría es 
precisamente a eso, a que cumplan la ley .
 Y si no les gusta la ley de la bandera, si nos les gusta 
la bandera, si prefieren otro tipo de bandera, si prefieren 
otro tipo de himno, pues, ¡oiga!, inste a cambiarlo porque 
ustedes tienen las herramientas para instar a cambiarlo, pero 
háganlo de forma legal y no de forma unilateral que eso 
queda, pues, permítame, como para otros regímenes que a 
lo mejor a ustedes les gustará más, a nosotros desde luego 
no nos gustan absolutamente nada . (Se sent una veu que diu: 
«¡Muy bien!»)
 Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor Marí .
 Respondrà el senyor conseller .
 Quan vullga .

El senyor conseller de Transparència, Responsabilitat 
Social, Participació i Cooperació:

 Señoría, siempre es agradable escuchar al señor Savater . 
Le rogaría, en todo caso, que la próxima vez en vez de citar 
al filósofo cite a la ley que usted invoca.
 El estado democrático de derecho regula el uso de 
símbolos que se convierten en el símbolo del propio estado y, 
en cuanto que tal, pide y exige respeto legal . Lo que no hace 
el estado democrático es regular el entusiasmo, el afecto 
o un evanescente respeto que, sin ninguna duda –como 
diré–, sí que profesamos . Eso es más propio de los regímenes 
autoritarios o totalitarios .
 El Consell respeta los símbolos del estado y de la 
Comunidad Valenciana, como no puede ser de ninguna 
manera, y garantiza su uso según la legislación vigente .
 Este Consell lo que nunca va a hacer, y espero de la 

prudencia de todos los aquí presentes, este Consell –digo– 
nunca promoverá actos y opiniones que menoscaben la 
convivencia haciendo un uso indebido de los símbolos, 
haciéndolo irresponsablemente en el debate político que 
pueda romper la cohesión social .
 No hay que confundir una posible intencionalidad 
política con la falta de respeto a los símbolos o con una 
conducta reprochable jurídicamente que puede llegar a ser 
constitutiva de delito . La jurisprudencia, en todo caso, indica 
que es preciso probar el ánimo de ultrajar para que se haya 
cometido ese delito .
 Conviene, en todo caso, del rigor jurídico y democrático 
no confundir los cambios en las tradiciones con 
vulneraciones de la ley . A veces, según la legislación 
vigente –que les ruego que la lean–, el uso de los símbolos 
queda restringido a actos solemnes y oficiales, su uso en 
actos tradicionales y en determinados contextos lúdicos son 
precisamente lo que supone una banalización de los propios 
símbolos .
 Por tanto –reitero– ningún comportamiento ha reclamado 
la actuación jurídica porque otra no puede ser del Consell en 
el marco de sus competencias .
 Y ante la evidente preocupación que tiene su señoría, 
le sugiero que si conoce esos ultrajes los denuncie 
inmediatamente a fiscalía. (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 A continuació, el diputat del Grup Ciudadanos, Antonio 
Woodward, formularà la pregunta número 43 al conseller 
d’economia sostenible .

El senyor Woodward Poch:

 Empezaré con una cita: «Si hay emprendedores, habrá 
empresas; si hay empresas, habrá empleo; si hay empleo, 
habrá riqueza; y si hay riqueza y la sabemos gestionar, habrá 
bienestar .» Juan Roig, empresario . (Soroll de papers)

 En estos últimos o primeros cien días de gobierno se está 
destruyendo empleo a un ritmo de ciento sesenta puestos 
de trabajos menos al día en la Comunidad Valenciana . La 
cifra de autónomos en la Comunidad Valenciana ha pasado 
de casi trescientos treinta y seis mil autónomos, cuando 
tomaron ustedes posesión, a unos trescientos treinta y tres 
mil; casi tres mil autónomos menos . Como ustedes bien 
recalcan casi todos los días, el tiempo de las falsas ofrendas 
ha acabado .
 ¿Ha puesto el Consell en marcha algún nuevo 
plan para el fomento, la protección, la promoción 
o la formación de los autónomos en la Comunidad 
Valenciana?
 Muchas gracias . 

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputat .
 Per a respondre, el conseller…

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:
 
 Senyor diputat, en resposta a la seua pregunta sobre la 
posada en marxa d’algun nou pla per al foment, la protecció 
o la promoció dels autònoms al territori valencià, li anuncie 
les accions següents que estem ja implementant o que estem 
preparant per a implementar .
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 Des del Servof s’estan duent a terme mesures per a la 
promoció de l’establiment dels treballadors per compte propi 
mitjançant la creació d’activitat empresarial independent . 
Aquestes mesures són: subvencions per al foment de 
l’autoocupació i la contractació del primer treballador fix 
per part d’un treballador per compte propi; per al 2016, en 
l’avantprojecte de pressupostos de foment d’ocupació tenim 
previstos 3,9 milions d’euros en concepte d’emprenedoria en 
projectes innovadors destinats a les persones autònomes; a 
més, està previst en matèria d’emprenedoria i en el marc del 
programa operatiu regional 2014-2020 una operació nova 
de servei d’assessorament, formació en plans d’empresa, 
estudis de viabilitat i tutorització, i acompanyament a 
emprenedors, molts d’ells autònoms .
 La idea és que és desenvolupe entre 2017-2020 amb un 
import estimat de 7,3 milions d’euros per a atendre prop 
de dos mil dos-cents emprenedors potencials, 3 .340 euros 
import mitjà de l’ajuda . El valor afegit d’aquesta acció és 
que ofereix un servei de suport a emprenedors autònoms i els 
guie en la concepció estratègica del seu negoci previ al seu 
inici .
 També, ens proposem impulsar les línies de finançament 
de projectes innovadors engegats per empreses de menys 
de cinc anys d’antiguitat a través de préstecs participatius; 
crear una nova línia d’emprenedoria social dirigida a donar 
suport a projectes que es desenvolupen al nostre territori i 
que financerament siguen sostenibles en el temps, la línia 
s’ofereix en forma de microcrèdits a fons perdut fins (soroll 
de papers) 25 .000 euros i mitjançant la concessió de préstecs 
participatius fins a 75.000 euros; i crear una finestreta única 
digital sobre cerca i obtenció de finançament de qualsevol 
tipus de modalitat inversora, així com l’assessoria orientativa 
que molts autònoms necessiten .

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 Per a concretar la pregunta té la paraula el senyor 
Woodward .

El senyor Woodward Poch:

 Sí, muchas gracias, señor conseller .
 Tengo dos preguntas para hacerle, espero que en los 
próximos presupuestos tengan presupuesto para tantos 
créditos que nos acaba de displayar.
 Y una cita de nuestro president que nos decía: «Exigiremos 
lo que nos corresponde .»
 Ciudadanos estará atento a todas las medidas que nos 
acaba de desarrollar .
 Gracias .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

 Gràcies i desitgem que estiga atent perquè és el que 
volem, ¿no? Però, a més, m’agradaria implementar més 
coses .
 Ja ho he dit, les persones autònomes per a nosaltres, per 
a este govern són molt importants perquè –ja ho ha dit– més 
de tres-centes trenta mil persones són autònoms i representen 
el 20% del PIB valencià .
 I és per això que en poc menys de dos mesos, en aquest 
càrrec de conseller, ja m’he reunit amb l’Associació de 
Treballadors Autònoms, ATA, amb la Unió de Professionals 
i Treballadors Autònoms, UPTA, i amb la Plataforma 
d’Autònoms i Emprenedors . Aquestes persones ens van 
traslladar les seues inquietuds i les seues reivindicacions 

que ens serveixen com a full de ruta i que fem nostres com a 
pla de treball per a donar suport i promoure els autònoms al 
llarg de tota la legislatura . I vaig a dir-li algunes d’aquestes 
mesures que ja estem treballant .
 Al pressupost del 2016 destinarem un milió d’euros 
perquè quatre-cents autònoms de més de quaranta-cinc anys 
i que ja han deixat de cobrar qualsevol prestació per l’atur 
puguen cobrar eixos 426 euros durant un any; elaborarem un 
pla de foment del treball autònom; impulsarem la formació 
entre les persones autònomes i la possibilitat dels certificats 
de professionalitat; anem a crear una xarxa de col·laboració 
entre els autònoms i els cooperativistes; promourem una 
major i millor informació des de les direccions generals 
perquè arribe als autònoms i, sobretot, als xicotets, que 
no són pocs; i anem a fer un seguiment més acurat i una 
sistematització del calendari de subvencions .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 A continuació, per a substanciar la pregunta número 45, 
el diputat Alberto García de Ciudadanos que es dirigirà a la 
vicepresidenta i consellera d’igualtat .
 Quan vosté vullga .

El senyor García Salvador:

 Bona vesprada .
 Senyor president .
 Vicepresidenta .
 Membres del Consell .
 Mire, a l’any 2013 el Grup Compromís estava en 
l’oposició, vostés van plantejar una proposició no de llei 
sobre l’establiment d’un pla de xoc per a respondre i rescatar 
ciutadans i ciutadanes que sol·licitaren la renda garantida de 
ciutadania .
 Igualment, en la defensa d’eixa proposició no de llei, 
en Comissió de Política Social, Ocupació, i Polítiques 
d’Igualtat, el 16 d’abril del mateix any, la senyora Oltra 
Jarque va afirmar: «Nosaltres entenem que les queixes, 
la situació dels retards, els impagaments, etcètera, doncs 
justifiquen de sobra la proposta que fem que és establir un 
pla de xoc amb la corresponent dotació pressupostària . Ja 
vaig tindre ocasió en un ple de demanar que es quintuplicara 
el pressupost en renda garantida de ciutadania i no es 
creguen les seues senyories que és una xifra desorbitada; ens 
ha costat més l’aeroport peatonal de Castelló .»
 Bé, a dia d’avui les coses han canviat, vosté és 
vicepresidenta, vosté està en el poder, i jo vullc saber si es 
manté en eixa afirmació i si això serà possible.

El senyor president:

 Moltes gràcies .
 Té la paraula la vicepresidenta .

El senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies, senyor president .
 Senyor García, moltíssimes gràcies per l’acurat seguiment 
que m’ha fet durant estos anys, li ho agraïsc .
 Jo, òbviament, me mantinc en allò que dia i sobretot 
en les necessitats que tenim de multiplicar la dotació de 
renda garantida de ciutadania; entre altres coses perquè 
si comparem el nostre pressupost de renda garantida de 
ciutadania, sobretot el d’aquell any, ¿eh?, que era prou menor 
que el que tenim enguany, en altres comunitats autònomes, 


